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Protokół Nr XLVI/2018 

z Sesji Rady Powiatu  w Nowym Mieście Lubawskim  

w dniu 17 maja 2018 r. 

 

XLVI Sesja piątej kadencji Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim odbyła się  

17 maja 2018 r. w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego w Nowym Mieście Lubawskim przy ul. 

Rynek 1. Ogłoszenie o sesji stanowi załącznik nr 1. Obrady rozpoczęły się o godz. 1400,  

a zakończyły ok. godz. 1515. 

Przed przystąpieniem do realizacji porządku obrad, złożono gratulacje Komendantowi 

Powiatowemu PSP Jackowi Audzie z okazji awansu.  

Ad. 1  

 Otwarcie XLVI Sesji Rady Powiatu 

Obrady otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Powiatu Kazimierz Wiśniewski. 

Przewodniczący przywitał wszystkich przybyłych na sesję.  

Na sesji obecni byli: 

- radni Rady Powiatu (lista obecności stanowi załącznik nr 2),  

- Skarbnik Powiatu Halina Bartkowska,  

- Sekretarz Powiatu Ewa Kalisz – Górzkowska, 

- Radca Prawny Maciej Sikorski,  

- Burmistrz Nowego Miasta Lubawskiego Józef Blank, 

- kierownicy jednostek organizacyjnych powiatu, szefowie służb i naczelnicy Starostwa 

Powiatowego (lista - załącznik nr 3) 

- przedstawiciele mediów: Grzegorz Podkomorzy z Tygodnika Internetowego oraz 

Marcin Zalewski z Gazety Nowomiejskiej. 

Ad.2 

Stwierdzenie quorum 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący stwierdził, że aktualnie w sesji uczestniczy 14 

radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne 

uchwały. Nieobecni byli radni: Paweł Dreszler, Romuald Koszewski  

oraz Agnieszka Stajszczak. 
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Ad. 3 

Powołanie Sekretarza obrad 

Przewodniczący zaproponował, żeby Sekretarzem obrad była radna Elżbieta Grzonkowska. 

Przewodniczący zapytał czy radna wyraża zgodę na pełnienie funkcji Sekretarza obrad. 

Radna Grzonkowska wyraziła zgodę. Wszyscy głosowali „za”. 

Ad. 4 

Przyjęcie porządku obrad 

Przewodniczący przedstawił porządek obrad, który radni otrzymali w materiach sesyjnych 

(załącznik nr 4). 

Zapytał czy ktoś z radnych ma uwagi do porządku obrad. Radni nie zgłosili uwag. 

Przewodniczący zapytał kto z radnych głosuje za przyjęciem porządku obrad. Głosowało 14 

radnych. Wszyscy głosowali „za”. 

 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie XLVI Sesji Rady Powiatu. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Powołanie Sekretarza obrad. 

4. Przyjęcie porządku obrad. 

5. Przyjęcie protokołu z XLV Sesji Rady Powiatu.  

6. Sprawozdanie z prac Zarządu. 

7. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 

8. Sprawozdanie ze współpracy Powiatu Nowomiejskiego z organizacjami 

pozarządowymi.  

9. Przerwa 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XL/291/2017 Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 14 grudnia 2017 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2018 – 2034 ze zm. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XL/292/2017 Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 14 grudnia 2017 r. w sprawie uchwalenia budżetu 

powiatu nowomiejskiego na 2018 r. ze zm. 

12.      Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Gminie Kurzętnik 

polegającej na nieodpłatnym przekazaniu kostki chodnikowej pochodzącej z rozbiórki 

chodników przy drodze powiatowej Nr 1317N Marzęcice – gr. woj. (Pokrzydowo) w 
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miejscowości Tereszewo z przeznaczeniem na potrzeby modernizacji infrastruktury drogowej 

na terenie Gminy Kurzętnik. 

13.      Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych. 

14.      Sprawy różne. 

15.      Zakończenie obrad XLVI Sesji Rady Powiatu. 

 

Z sali obrad wyszła Wicestarosta. Aktualnie na sali obrad obecnych jest 13 radnych. 

Ad. 5 

 Przyjęcie protokołu z XLV Sesji Rady Powiatu  

Przewodniczący poinformował, że Sekretarzem obrad XLV Sesji Rady Powiatu był Paweł 

Dreszler. Radny nie mógł przybyć na dzisiejszą sesję, ale złożył stosowne oświadczenie. 

Przewodniczący odczytał oświadczenie (załącznik nr 5) 

Przewodniczący zapytał, kto z radnych głosuje za przyjęciem protokołu nr XLV/2018. „Za” 

głosowało 13 radnych. 

Ad. 6 

 Sprawozdanie z prac Zarządu  

Radni otrzymali w materiałach sesyjnych sprawozdanie z prac Zarządu w okresie od 20 

kwietnia do 10 maja 2018 r. oraz protokoły z posiedzeń Zarządu w dniach: 19 i 26 kwietnia 

2018 r. (załącznik nr 6) 

Przewodniczący poprosił o krótkie uzupełnienie sprawozdania. 

Z sali obrad wyszła radna Barbara Grzywacz. Aktualnie na sali obrad obecnych jest 12 

radnych. 

Starosta Andrzej Ochlak przedstawił uzupełnienie sprawozdania: 

- 27.04 – zakończenie roku szkolnego klas maturalnych szkół ponadgimnazjalnych; 

- 30.04 – posiedzenie Rady Nadzorczej spółki Szpital Powiatowy Sp. z o.o.; 

- 02.05 – spotkanie z Dyrektorem Zarządu Dróg Wojewódzkich Waldemarem Królikowskim 

w sprawie prac na drodze wojewódzkiej nr 538, a dokładnie budowy ronda w Grodzicznie; 

Święto Flagi na Rynku Nowomiejskim; 

- 03.05 – Powiatowy Dzień Strażaka z udziałem Komendanta Wojewódzkiego PSP oraz  

Marszałka Województwa; 

Na salę obrad weszła Wicestarosta. Aktualnie na sali obrad obecnych jest 13 radnych. 

- 08.05 – miejskie obchody Dnia Zwycięstwa; 
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- 09.05 – Dzień Godności Osób Niepełnosprawnych – z tej okazji odbyła się impreza na hali 

MOSiR z udziałem uczestników WTZ-ów, PŚDS oraz szkół; 

- 15.05 – 120-lecie istnienia Szkoły Podstawowej im. Filomatów Nowomiejskich; 

posiedzenie Zgromadzenia Wspólników, na którym przyjęto sprawozdanie finansowe za 2017 

r. 

- 16.05 – pierwsze posiedzenie Komisji Bezpieczeństwa i Porządku nowej kadencji; sesje 

absolutoryjne w gminie Grodzicznie i gminie Kurzętnik. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do sprawozdania.  

Radni nie mieli pytań. 

Na salę obrad weszła radna Grzywacz. Aktualnie na sali obrad obecnych jest 14 radnych. 

Ad. 7 

 Wnioski, interpelacje i zapytania radnych 

Przewodniczący zapytał czy radni mają wnioski lub zapytania. 

Radny Zbigniew Ziejewski powiedział, że na wspólnym posiedzeniu komisji rozmawiano 

m.in. o bezpieczeństwie na drogach. Zarząd Powiatu, radni, wielokrotnie zwracali się do 

Zarządu Dróg Wojewódzkich o poprawę stanu bezpieczeństwa na drodze wojewódzkiej nr 

538, szczególnie na odcinkach leśnych. Tam są tak niebezpieczne wyrwy, że wielu ludzi 

traci opony. Po drugie, stwarza to zagrożenie wypadków. Szczególnie w porach nocnych, 

gdy się jedzie na krótkich światłach mijania i wpada w taką wyrwę. Starosta występował 

kilkukrotnie i odpowiedzi przychodzą lakoniczne, że remont jest w planie. Radny zapytał 

czy jeżeli Rada lub Starosta zwróci się do Komendanta policji, że na tym odcinku istnieje 

zagrożenie, policja podejmie działania? Radny dodał, że nie wie ile razy można na sesjach 

zgłaszać wnioski w tej sprawie, a reakcji nie ma żadnej, wyrwy są coraz większe. Dodał, że 

on tą drogą przejeżdża kilka razy dziennie, wie gdzie są wyrwy, ale wielu ludzi przejeżdża tą 

drogą po raz pierwszy i o tym nie wie. Naprawdę zagrożenie na tej drodze jest ogromne, a 

nie ma żadnej reakcji ze strony władz drogowych nie ma żadnej.   

Komendant Powiatowy Policji Jacek Drozdowski odpowiedział, że policja oczywiście może 

podjąć działania, ale nie wiadomo czy będą one skuteczne. Policja może przedstawić jak to 

wygląda z punktu widzenia policji, jakie są zdarzenia, wypadki, kolizje. Istotnie, jeżeli 

chodzi o najeżdżanie na dziury, to na pewno było kilka takich zdarzeń. Komenda może 

wystosować taką opinię do dyrekcji dróg, wraz z wnioskiem o naprawę tego odcinka drogi. 

Komendant dodał, że na odcinku w stronę Grodziczna jest podobnie. 
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Radny Ziejewski stwierdził, że część osób jest świadomych, że może dostać odszkodowania 

za utracone opony, ale wiele osób tego nie robi, a też traci opony. Nie tylko traci opony, ale 

czasem też zawieszenie. Robi się coraz bardziej niebezpiecznie. Na sesjach Rady Powiatu 

mówimy o tym prawie rok, a efektu nie ma żadnego. Od czasu do czasu pojawi się tam 

trochę kamieni, a ostatnio nawet gruz, co dla radnego jest już parodią, żeby na drogę 

wojewódzką, na doły i pobocza, wysypywać gruz. Jeżeli tak ma wyglądać „uszlachetnianie” 

dróg wojewódzkich, to... Radny Ziejewski dodał, że radni gminni atakują za drogi 

powiatowe, że na różnych odcinkach jest źle, a na drodze wojewódzkiej, gdzie jest takie 

natężenie ruchu, nie ma  żadnej reakcji. 

Przewodniczący zapytał czy są jeszcze jakieś pytania. 

Radna Ewa Dembek powiedziała, że z tego co wie, za hydranty odpowiadają zakłady 

gospodarki komunalnej, ale czy robi się jakieś przeglądy? Radna wyjaśniła, że od jakiegoś 

czasu obserwuje, że jeden hydrant, od pół roku leży, a nie stoi. Oby nie wystąpiło jakieś 

zdarzenie losowe, gdzie potrzebny będzie dostęp do wody. Radna zapytała czy straż pożarna 

ma jakiś wpływ na stan hydrantów. 

Komendant Powiatowy PSP Jacek Auda wyjaśnił, że za stan hydrantów odpowiadają 

oczywiście samorządy gminne na danym terenie. Straż pożarna co roku przeprowadza 

kontrole stanu hydrantów, sporządza odpowiednie dokumenty. Chodzi o to, aby hydranty 

były sprawne. Komendant dodał, że nie wie dokładnie o jaką sytuację chodzi, ale można to 

sprawdzić. 

Radny Marcin Buliński wnioskował, aby na wyposażeniu Wydziału Ochrony Środowiska 

była fotopułapka. Chodzi o urządzenie, które z ukrycia mogłoby fotografować tych 

wszystkich ludzi, którzy zaśmiecają nasze środowisko, szczególnie przy drogach 

powiatowych. Takie miejsce jest m.in. przy drodze powiatowej Gryźliny – Jamielnik. Radny 

dodał, że ma też na myśli miejsca wzdłuż rzeki Drwęcy. Są takie miejsca, które są 

notorycznie zaśmiecane. Takie urządzenie mogłoby być pomocne w walce z tego typu 

zachowaniami. Radny prosił o rozważenie propozycji zakupu takiego urządzenia. 

Radny Henryk Rogoziński wrócił do tematu dróg. Poinformował, że na ostatniej sesji Rady 

Gminy Grodziczno radni gminni, sołtysi pytali o wykaszanie traw przy drogach 

powiatowych. Padło też pytanie czy znak ograniczający prędkość na trasie Nowe Miasto 

Lubawskie – Gwiździny  - czy znak postawiono na stałe czy czasowo. W opinii niektórych 

osób, postawienie tego znaku jest nieuzasadnione.  

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce jeszcze zabrać głos. 
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Nikt się nie zgłosił. 

Ad. 8  

Sprawozdanie ze współpracy Powiatu Nowomiejskiego z organizacjami 

pozarządowymi. 

Przewodniczący poinformował, że radni otrzymali sprawozdanie na tablety (załącznik nr 7)  

Zapytał czy radni mają do niego pytania. Radni nie zadali pytań.  

Ad. 9   

 Przerwa 

Przewodniczący ogłosił 5 minut przerwy.  

/przerwa/ 

Przewodniczący wznowił obrady po przerwie. 

Aktualnie na sali obrad obecnych jest 14 radnych. 

Oprócz radnych na sali są obecni: Halina Bartkowska, Maciej Sikorski, Dyrektor ZSZ 

Mirosław Wodara, Dyrektor Szpitala Powiatowego Bogumił Kurowski, Dyrektor ZDP 

Ryszard Kłosowski, Grzegorz Podkomorzy i Marcin Zalewski, protokolant – Anna 

Andrzejczak. 

Ad. 10 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XL/291/2017 Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 14 grudnia 2017 r. w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2018 – 2034 ze zm. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 14 radnych. Uchwałę nr XLVI/332/2018 (załącznik 

nr 8) podjęto jednogłośnie.  

Na salę obrad weszła Sekretarz Powiatu. 

Ad. 11 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XL/292/2017 Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 14 grudnia 2017 r. w sprawie uchwalenia budżetu 

powiatu nowomiejskiego na 2018 r. ze zm. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 14 radnych. Uchwałę nr XLVI/333/2018 (załącznik 

nr 9) podjęto jednogłośnie. 
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Ad. 12 

 Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Gminie Kurzętnik 

polegającej na nieodpłatnym przekazaniu kostki chodnikowej pochodzącej z rozbiórki 

chodników przy drodze powiatowej Nr 1317N Marzęcice – gr. woj. (Pokrzydowo) w 

miejscowości Tereszewo z przeznaczeniem na potrzeby modernizacji infrastruktury 

drogowej na terenie Gminy Kurzętnik 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

Radny Czapliński zapytał gdzie będzie wykorzystana kostka chodnikowa. 

P. Kłosowski odpowiedział, że na terenie gminy Kurzętnik, przy drogach gminnych. Do tej 

pory kostkę sprzedawano, ale w tym przypadku Wójt wystąpił o nieodpłatne przekazanie 

kostki. Jest to zasadne, tym bardziej, że gmina dokłada się do remontów dróg powiatowych.   

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 14 radnych. Uchwałę nr XLV/328/2018 (załącznik 

nr 10) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 13 

 Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych 

Wniosków i zapytań nie było. 

Starosta poinformował, że jeżeli chodzi o stan dróg wojewódzkich, na następną sesję zostanie 

zaproszony Dyrektor ZDW. Istotnie, odcinek drogi, w sprawie którego wnioskuje radny 

Ziejewski, jest w wyjątkowo złym stanie.  

Na pytanie radnej Dembek dotyczące hydrantów, udzielono odpowiedzi. Wniosek radnego 

Bulińskiego dotyczący zakupu fotopułapki Starosta zostawił bez odpowiedzi. W kwestii 

ograniczenia prędkości na drodze Nowe Miasto – Gwiździny przypomniał, że kiedy był ten 

temat wywołany na sesji w grudniu on mówił o tym, że stawiając znak, niejako każe się 

pozostałych kierowców, także tych jeżdżących prawidłowo. 

Radny Rogoziński powiedział, że na sesji gminnej była dyskusja na ten temat. Mieszkańcy 

powiatu nie wiedzą czy znak ograniczający prędkość został ustawiony na stałe czy tylko 

czasowo.     

Starosta poinformował, że na 6 czerwca planowane jest posiedzenie Powiatowego Zespołu 

Zarządzania Kryzysowego, na którym będzie poruszona ta kwestia.  

Radny Czapliński powiedział, że jego zdaniem znak powinien stać cały czas. 

Radna Dembek poparła zdanie przedmówcy. 
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Starosta stwierdził, że jego zdaniem powinien stać do końca roku. 

Radny Rogoziński powiedział, że trzeba to mieszkańcom wytłumaczyć. 

Starosta poinformował, że jeżeli chodzi o koszenie, ZDP nie dysponuje taką ilością sprzętu, 

aby od razu wszędzie wykosić pobocza. 

P. Kłosowski poinformował, że akcja koszenia zacznie się w sobotę (19.05) W pierwszej 

kolejności zostaną wykoszone drogi prowadzące do Wardęgowa, gdzie niebawem odbędzie 

się odpust. Dodał, że nigdy tak szybko nie zaczynano akcji koszenia, ale w tym roku jest 

wyjątkowo ciepło, chwasty szybko rosną. Akcja będzie prowadzona bardzo intensywnie, 

możliwe, że nawet na dwie zmiany. Kosiarki będą jeździły non stop, oprócz niedziel. 

Radny Ziejewski powiedział, że w pierwszej kolejności powinno się wykosić zakręty i 

skrzyżowania; strategiczne, najbardziej niebezpieczne miejsca.  

P. Kłosowski odparł, że nie, trzeba kosić systematycznie, całe odcinki dróg. Gdyby robić 

odcinkami, mieszkańcy zaraz będą dzwonić, że w jednym miejscu wykoszono, a w innym 

nie.      

Przewodniczący zapytał czy w tym punkcie ktoś chce jeszcze zabrać głos. Nikt się nie zgłosił.  

P. Kłosowski wyszedł z sali obrad. 

Ad. 14 

Sprawy różne 

P. Kurowski poinformował, że z dniem 31 lipca kończy pracę w szpitalu Główna Księgowa. 

Dyrektor powiedział, że jest w dużym kłopocie, bo mimo ogłoszeń, indywidualnych 

poszukiwań, nie ma chętnych na to stanowisko. Zaapelował do radnych, żeby w swoich 

prywatnych kontaktach, rozpropagowali tę informację. Na rynku jest deficyt księgowych, 

zwłaszcza takich, którzy poradziliby sobie z księgowością takiej jednostki jak szpital 

Radny Ziejewski zapytał czy dyrektor rozważał możliwość zlecenia usługi firmie 

zewnętrznej. 

P. Kurowski odparł, że rozmawiał z dużym biurem rachunkowym. Jednak z uwagi na 

specyfikę podmiotu, m.in. to, że księgowy musiałby być praktycznie cały czas na miejscu w 

szpitalu, uznano, że to rozwiązanie nie jest możliwe. Dodał, że próbował przekonać księgową 

do pozostania w pracy w szpitalu, ale się nie udało.    

Przewodniczący poinformował, że kolejna sesja odbędzie się 21 czerwca. 

Następnie zapytał czy ktoś chce jeszcze zabrać głos.  

Radca Prawny poinformował, że osoby posiadające działalność gospodarczą, winny 

sprawdzić i ewentualnie uzupełnić o numer PESEL wpis w CEIDG /Centralna Ewidencja i 
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Informacja o Działalności Gospodarczej/ w terminie do 19 maja. Jeśli tego nie zrobią, wpis 

zostanie usunięty. Radca dodał, że można to zrobić przez internet.      

Ad. 15 

Zakończenie obrad XLVI Sesji Rady Powiatu 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący zamknął obrady XLVI Sesji piątej 

kadencji Rady Powiatu. 

     

 Protokół sporządziła:           Przewodniczący Rady Powiatu 

  Anna Andrzejczak                           Kazimierz Wiśniewski 


